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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

  

Ordföranden Jessica Jormtun (MP) öppnade mötet. 

 

Mötet ajournerades klockan 18:05–18:30 för Öppet forum med 

allmänhetens frågestund. 

 

Jessica Jormtun (MP) och Abit Dundar (L) utsågs att justera dagens 

protokoll. Justering sker 20 juni 2017.  

 

Dagordningen godkändes. 
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§ 2   

Rusta upp hundrastgården i Vinterviken  
Svar på medborgarförslag 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 

som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
I medborgarförslaget önskar en hundägare att hundrastgården i 

Vinterviken rustas upp. I förslaget tas det upp att underlaget i 

hundrastgården inte är tillfredställande under vår och höst då vatten 

kommer från berget och underlaget blir lerigt. Medborgaren hänvisar 

till bra exempel på hundrastgårdar som finns i Finland. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 9 maj 2017. 

Dnr 174-2017-1.2.4 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Underlag för tillämpning av idéburet offentligt partnerskap 
IOP  
Svar på medborgarförslag 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 

som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Ett medborgarförslag om att undersöka förutsättningarna för idéburet 

offentligt partnerskap (IOP) inom stadsdelsnämndens 

verksamhetsområden har inkommit och skickats för beredning. IOP är 

ett partnerskap mellan den offentliga sektor och den idéburna sektorn 

inom områden där varken föreningsbidrag eller upphandling är 

lämpligt. Detta är något som förekommer i andra kommuner och 

stadsdelsområden i Stockholm. 

 

I Stockholms stads budget för 2017 anges att staden ska ingå fler 

samarbeten enligt IOP där det är lämpligt. Budgeten ger även uppdrag 

åt kommunstyrelsen att ta fram stadsövergripande riktlinjer gällande 

IOP. Eftersom dessa riktlinjer inte är klara än ser 

stadsdelsförvaltningen det av stor vikt att avvakta att ta fram egna 

riktlinjer och rutiner innan de stadsövergripande är klara. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 26 april 2017 

Dnr 183-2017-1.2.4 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Upprustning av Svandammsparken  
Genomförandebeslut 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner en 

investering på 20 mnkr för att upprusta av Svandammsparken. 

 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa genomförandet 

av projektet av trafikkontoret. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har ansökt om medel ur stadens parkinvesterings-

budget för upprustning av Svandammsparken under åren 2017-2020. 

Upprustningen ska omfatta utveckling av parken med god 

tillgänglighet och aktiviteter för alla åldersgrupper. Det innebär bland 

annat lekplatser, en toalett, en större plaskdamm, belysning, sittplatser 

och indragning av el för att förbättra möjligheten för olika 

evenemang.  

 

Den kostnadskalkyl som tagits fram beräknas räcka till för att utföra 

hela upprustningen enligt programmet. Stadsdelsförvaltningen avser 

därför att beställa upprustningen av trafikkontoret till en kostnad av  

20 miljoner kronor. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 5 maj 2017. 

Dnr 295-2017-3.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita 

Stenbacka Tenezakis (V) anmälde ett särskilt uttalande. Abit Dundar 

m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) anslöt sig i det särskilda uttalandet 

från (MP), (S) och (V). Hans Tjernström (C) instämde med sitt 

ersättaryttrande. 

 

”Vi ser gärna att rådet för funktionshinderfrågor får en roll som 

rådgivare inför den fortsatta planeringen av parkupprustningen. På så 

vis kan vi ytterligare säkerställa att den upprustade parken 

blir så tillgänglig som möjligt.” 

 

 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
15 juni 2017 

Blad 6 

 

  

 

 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 
Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. Hans Tjernström (C) instämde med sitt ersättaryttrande i det 

särskilda uttalandet från (L) och (M). 

 

”Det är positivt att Svandammsparken rustas upp. I takt med att 

stadsdelen byggs ut måste även satsningarna på våra grönområden 

vara ambitiösa. För att parkerna ska förbli trevliga platser är det 

viktigt att nedskräpning inte blir ett problem. Därför vill vi betona 

vikten av att det finns tillräckligt med papperskorgar i den nybygga 

Svandammsparken. En solig sommardag med en välfylld park 

kommer innebära mycket skräp från bland annat pizzakartonger, 

pantburkar och plastförpackningar.  

 

Då är det viktigt att det finns ordentliga möjligheter att ta hand om 

skräpet på ett miljövänligt sätt. Utöver att säkerställa att 

ändamålsenliga papperskorgar finns borde en översyn av de redan 

befintliga pantrören att göras. Närliggande återvinningsstation, som 

finns ett stenkast från parken, borde också rustas upp. En ambition 

borde vara att få fler besökare i parken att ta med sina 

plastförpackningar till återvinningsstationen. En idé skulle kunna  

vara att sätta en skylt vid papperskorgarna som hänvisar till 

återvinningsstationen. Inga pekpinnar, enbart upplysning.” 
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§ 5   

Deltagande i kvalitetsutmärkelsen 2017 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner att Hägerstens 

gruppbostäder och gruppbostaden Broder Pehr deltar i Stockholms 

stads kvalitetsutmärkelse 2017. 

 

Ärendet 
Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att 

uppmärksamma och belöna framgångsrik verksamhetsutveckling 

inom staden. 

 

Hägersten-Liljeholmen stadsdelsförvaltning föreslår att 

stadsdelsnämnden godkänner att Hägerstens gruppbostäder och 

gruppbostaden Broder Pehr deltar i kvalitetsutmärkelsen 2017. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 19 maj 2017. 

Dnr 277-2017-1.2.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Redovisning av ansökningar och beslut om bifall och 
avslag inom servicehus och vård- och omsorgsboende 
Svar på skrivelser från (S) och (MP) samt (L) och (M) 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

redovisning, som svar på skrivelserna från (S) och (MP) samt  

(L) och (M). 

 

Ärendet 
Förvaltningen har fått två skrivelser för beredning, där uppgifter om 

bland annat ansökningar och beslut om bifall och avslag inom 

servicehus och vård- och omsorgsboende efterfrågas.   

 

Dels en skrivelse från Eva Fagerhem m.fl. (S) och tjänstgörande 

ersättare Louise Bengtsson (MP). Dels en skrivelse från  Lars Svärd 

m.fl. (M) och Abit Dundar m.fl.(L). 

 

I tjänsteutlåtandet redovisar förvaltningen statistikuppgifter samt 

svarar på de frågeställningar som tas upp i skrivelserna. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 20 maj 2017. 

Dnr 91-2017-1.2.1 och 278-2017-7 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita 

Stenbacka Tenezakis (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

”Vi tackar förvaltningen för svaren på nämndens skrivelser och för det 

gedigna arbete förvaltningen har lagt ner för att få fram statistik och 

underlag till detta tjänsteutlåtande. 

 

I utredningen som äldreförvaltningen genomfört avseende 

servicehusen, som nu kommer att gå ut på remiss, presenteras ett 

förslag till förtydligande av målgruppen för servicehusboende samt 

kriterier vid behovsbedömning. Målgruppen föreslås avgränsas till att 

omfatta äldre med ett omvårdnadsbehov. Detta ser vi som mycket 

lovvärt då det ger möjlighet att sätta in specifika behovsanpassade 

åtgärder för dem som fått avslag och som är i behov av 

omvårdnadsinsatser. 
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För att bli beviljad en plats på servicehus ska den enskildes upplevelse 

av otrygghet, osäkerhet och oro vara av särskild vikt. Samtidigt ska 

inte omvårdnadsbehovet vara så omfattande att den enskildes behov 

bättre tillgodoses på ett vård- och omsorgsboende. Stadens och 

Micasa Fastigheters fokus ligger nu på att tillgodose behoven hos 

bland annat de äldre som fått avslag på ansökan om särskilt boende. 

För att kunna göra det är majoritetens ambition att utöka antalet 

platser på seniorboenden där inget biståndsbeslut krävs för att få flytta 

in. 

 

Tanken är att seniorboenden med aktivitetscenter ska fylla de boendes 

behov av social samvaro och närhet till personal. Därför planerar nu 

stadsdelen, staden och Micasa Fastigheter för fler seniorboenden 

samtidigt som fastighetsbolaget förbättrar kvaliteten på dagens senior- 

och trygghetsboenden.” 
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§ 7   

Förslag till ändringar i delegationsordningen vid avslag på 
ansökan om särskilda boendeformer  
Svar på skrivelse från (L) och (M) 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
I en skrivelse yrkar Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M)  

att delegationsordningen ändras så att ärenden som avser ansökan om 

plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende ska underställas 

sociala delegationen för avgörande när förslag till beslut är att inte 

bevilja den sökande plats. Vidare om vilka åtgärder förvaltningen 

kommer att vidta för att höja tryggheten hos de som bor i ordinärt 

boende.  

 

Förvaltningens bedömning är att nuvarande handläggningsprocess 

säkerställer en rättssäker och likartad bedömning av de ansökningar 

som inkommer. Den tillgodoser också behovet av skyndsam 

handläggning som uppstår framförallt vid utskrivning från sjukhus. 

Behovet av skyndsam handläggning kan komma att öka, då den nya 

lagen om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 

träder i kraft 2018. Förvaltningen anser att detta ytterligare talar för att 

nuvarande delegationsordning ska kvarstå. 

 

Äldreomsorgens målsättning är att öka brukarnas trygghet, nöjdhet 

och delaktighet, bland annat genom satsningar på kompetens-

utveckling, samverkan och projekt för utveckling av nya arbetssätt.  

I ärendet ges exempel på detta. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 19 maj 2017. 

Dnr 89-2017-7 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 
Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. Hans Tjernström (C) instämde med sitt ersättaryttrande i det 

särskilda uttalandet från (L) och (M). 
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”Hägersten-Liljeholmen har utmärkt sig genom att våra äldre oftare 

får avslag på sina ansökningar om äldreboende än äldre i övriga 

stadsdelar i Stockholm. 

 

Riktlinjerna har ändrats för att äldre skulle få hjälp utifrån sina behov. 

Men det verkar inte som att det har hjälpt. Majoriteten lovade att fler 

äldre skulle få plats på ett äldreboende, men istället är det fler som får 

avslag. Enligt dessa siffror fick 88 procent avslag på sina ansökningar 

om servicehus. 

 

Den rödgröna majoriteten har inte gjort någonting för att hjälpa de 

äldre att få ett bra boende. Majoriteten sviker de äldre.” 
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§ 8   

Reviderade riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid 
i Stockholms stad 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
De reviderade riktlinjerna innehåller förtydliganden avseende 

Utbildningsförvaltningens ansvar för hantering och bedömning av 

ansökningar samt stadsdelsnämndernas ansvar för att placera och 

tillhandahålla omsorgen för förskolebarn på obekväm arbetstid. 

Förslaget till reviderade riktlinjer är väl genomarbetat och anpassat till 

den nya organisationen och dess uppdrag samt säkerställer en trygg 

och säker verksamhet.   

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 16 maj 2017. 

Dnr 259-2017-1.5.1  

 

Förslag till beslut 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita 

Stenbacka Tenezakis (V) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram ett förslag 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Reservation 
Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmånför eget förslag. 

”Att som svar på remissen anföra följande. 
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Vi har en annan syn på hur barnomsorg på obekväm arbetstid ska 

bedrivas. Större valfrihet ska finnas och barnomsorg på obekväm 

arbetstid ska i möjligaste mån bedrivas i barnens hem. Personalen och 

inte barnen ska röra sig i stadsdelen. Därför borde riktlinjerna ha 

utformats annorlunda, d.v.s. utifrån föräldrarnas faktiska behov. 

Barnets trygghet måste stå i fokus.  

Och med tanke på att de allra flesta föräldrar med detta behov väljer 

att lösa omsorgen på annat sätt än via nattis är det svårt att se varför 

kommunen inte skulle ha råd att se till barnens behov i första hand.” 

 

Ersättaryttrande 
Hans Tjernström (C) instämde med sitt ersättaryttrande i förslaget till 

beslut och reservation från (L) och (M). 
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§ 9  

Revidering av socialnämndens reglemente  
Tillsyn av folkölsförsäljningen vid försäljningsställen med 
serveringstillstånd 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Ärendet 
Socialförvaltningen har på eget initiativ föreslagit ett tillägg i 

socialnämndens reglemente. Tillägget rör att nämnden även ansvarar 

för tillsyn av folkölsförsäljningen på försäljningsställen som har 

serveringstillstånd. Socialförvaltningen utför detta idag, men det finns 

inte specificerat i nämndens reglemente.  

 

Stadsdelsförvaltningen ser positivt på denna ändring i reglementet. 

Förvaltningen anser vidare att socialnämnden ska ansvara för tillsynen 

av folköl och tobak på samtliga försäljningsställen. Detta då det ökar 

möjligheterna till likvärdig tillsyn över hela staden och skulle 

innebära effektivitetsvinster. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 25 maj 2017. 

Dnr 231-2017-1.5.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Kvalificerad välfärdsbrottslighet - förebygga, förhindra, 
upptäcka och beivra (SOU 2017:37)  
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Ärendet 
På uppdrag av regeringen har en särskilt tillsatt utredare fått i uppdrag 

att göra en översyn av välfärdsstatens förmåga att stå emot 

organiserad och systematisk ekonomisk brottslighet. Uppdraget 

mynnade ut i en mängd förslag på åtgärder för att motverka 

bidragsbrottslighet.  

 

Förvaltningen är i stort positiv till de förslag som lämnats inom ramen 

för utredningen. Förslagen på förändringar som lyfts i betänkandet 

berör endast till viss del socialtjänstens verksamhetsområde. 

Förvaltningen bedömer att en generellt förstärkt kontroll i 

välfärdssystemen, främst vad gäller uppgifter som ligger till grund för 

beslut om ersättningar, även kommer att påverka socialtjänsten 

positivt i frågan om rättssäker handläggning och minskad risk för 

felaktiga utbetalningar. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 31 maj 2017. 

Dnr 310-2017-1.5.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Allmänhetens insyn om kommunala angelägenheter som 
utförs av privata utförare jämte revidering av klausul om 
meddelarfrihet och meddelarskydd  
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Ärendet 
I syfte att förbättra kontroll och uppföljning av privata utförare har 

nya bestämmelser i kommunallagen införts. Lag om meddelarskydd i 

vissa enskilda verksamheter träder i kraft den 1 juli 2017. Frågorna 

om uppföljning och kontroll av privata utförare ryms i stadens 

program för upphandling och inköp. Stadsledningskontoret föreslår 

dock att programmet kompletteras med riktlinjer jämte en 

avtalsklausul för att tillförsäkra allmänheten en relevant och skälig 

insyn i kommunala angelägenheter som sköts av privata utförare. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 19 maj 2017. 

Dnr 249-2017-1.5.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Bygga väderskydd vid Stockholms båthållplatser - motion 
från (C) 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Ärendet 
Centerpartiet i Stockholms stad tycker inte att staden har svarat upp 

mot landstingets satsningar på en utbyggd och bättre pendeltågstrafik. 

De vill därför att staden tar initiativ till att bygga väderskydd vid 

båthållplatserna i bland annat Ekensberg, att Södermalms 

stadsdelsnämnd inleder en dialog med medborgarna om kopplingen 

mellan båthållplatsen och Söder mälarstrand och att staden deltar i 

landstingets arbete med var den framtida båtpendeltrafiken ska gå.  

 

Enligt Stockholm stads gränssnittslista, som visar vilka förvaltningar 

som har handläggningsansvar över ett visst område inom Stockholms 

kommun, är det trafiknämnden som ansvarar för kajer och bryggor 

inom trafikerad sjöfart. Stadsdelsnämnden har ingen rådighet över 

dessa frågor och har därför inga synpunkter på motionen.    

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 8 maj 2017. 

Dnr 242-2017-1.5.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Ersättaryttrande 
Hans Tjernström (C) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

”Stockholms närhet till vatten ger stora möjligheter för ökad 

kollektivtrafik. De förslag som lyfts i motionen – cykelställ, 

vindskydd och övergångsställen vid bryggorna är lågt hängande 

frukter för att snabba på ökad pendling. Nämnden borde även å sin 

sida betona vikten av att Trafiknämnden gör slag i saken.”   
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§ 13   

Gångplan för Huddinge kommun 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Ärendet 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning bedömer att 

remissmaterialet generellt är genomarbetat och bra. De övergripande 

inriktningarna, likaså insatsområdena och de tillkommande 

åtgärderna, följer ett logiskt mönster och hänger på ett bra sätt 

samman med gångplanens övergripande syfte och huvudmål.  

 

Vidare görs bedömningen att varken stadsdelsförvaltningens 

verksamheter eller drift- och skötselarbetet av stadsdelsområdets 

parker och grönområden berörs av remissen. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 16 maj 2017. 

Dnr 257-2017-1.5.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Förslag till detaljplan Fruängsgården 5 m.m. 
Yttrande till stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

stadsbyggnadskontoret som svar på remissen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har skickat en detaljplan för del av 

Fruängsgården m.fl. på samråd. Detaljplanen innebär att två nya 

bostadshus med cirka 80 lägenheter möjliggörs inom planområdet. 

Båda husen placeras på idag obebyggd kvartersmark. En ny parkväg 

föreslås från Elsa Beskows gata mot parkvägarna sydväst om 

planområdet. 

 

Förvaltningen anser att det är positivt med ett tillskott av bostäder i 

Fruängen. Påverkan på bostäderna i Fruängsgårdens servicehus kan 

med fördel redovisas tydligare med en solstudie i planbeskrivningen. 

Den föreslagna parkvägens bredd och lutning behöver också redovisas 

i planbeskrivningen. Det är inte klarlagt hur genomförandet av 

detaljplanen eller de nya bostadshusen påverkar angöringen till och 

parkering vid Fruängsgårdens servicehus. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 23 maj 2017. 

Dnr 297-2017-1.5.3 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
15 juni 2017 

Blad 20 

 

  

§ 15   

Presentation av förskoleundersökningen 2017 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger rapporten till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Stockholms stad genomför årligen en kvalitetsmätning i stadens 

förskolor. Årets undersökning visar att föräldrarna i stadsdelen än en 

gång  blir allt nöjdare inom alla frågeområden. Andelen nöjda 

föräldrar har ökat år från år trots förskolans utmaningar med en 

växande befolkning och rekryteringsbehov. Resultaten är stabila över 

tid och ligger nära stadens genomsnittliga värden. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 19 maj 2017. 

Dnr 288-2017-1.6 

 

 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
15 juni 2017 

Blad 21 

 

  

§ 16   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av 

pensionärsrådets synpunkter och lägger protokollet till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från pensionärsrådets sammanträde 7 juni 2017. 
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§ 17   

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av rådet för 

funktionshinderfrågors synpunkter och lägger protokollet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  

8 juni 2017. 
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§ 18   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet  

till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från förvaltningsgruppen 14 mars 2017. 
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§ 19   

Minnesanteckningar från lokala BRÅ 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger minnesanteckningarna 

till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes minnesanteckningar från Lokala Brottsförebyggande rådet 

12 maj 2017. 
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§ 20   

Förteckning över inkomna skrivelser 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Följande skrivelser anmäldes till stadsdelsnämnden: 

 

Sortering av blandat avfall 

(rubricerat som medborgarförslag)  

Inkom 9 maj 2017, dnr 261-2017-1.2.3 

Förvaltningen för frågan vidare till miljöförvaltningen och Stockholm 

vatten och avfall. 

 

Ensamkommande barn 

(rubricerat som medborgarförslag) 

Inkom 9 maj 2017, dnr 266-2017-1.2.3 

 

Medborgarförslag för tillämpning av idéburet offentligt 

partnerskap 

Inlämnade synpunkter till tjänsteutlåtande, dnr 183-2017-1.2.4, från 

förslagsställaren. 
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§ 21   

Anmälan av tjänstemannabeslut 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 

tjänstemannabeslut till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes tjänstemannabeslut fattade enligt delegationsordningen. 

Dnr 1-2017-1.1 
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§ 22   

Månadsrapport för maj 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 

månadsrapporten för maj 2017. 

 

Ärendet 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 9 juni 2017. Dnr 133-2017-1.2.1 
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§ 23   

Nämndens och förvaltningens frågor 

 
Skrivelse för beredning om fältassistenter 
Abit Dundar m.fl.(L) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram en skrivelse 

för beredning om stadsdelsförvaltningens fältverksamhet. 

Dnr HL 2017/360 

 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ersättaryttrande 

Hans Tjernström (C) instämde i skrivelsen från (L) och (M) som sitt 

ersättaryttrande. 
___________________ 

 

Abit Dundar (L) efterfrågar information om den pågående 

omorganisationen inom social omsorg, barn- och ungdomsenheten. 

Avdelningschef Toni Mellblom svarar att efter genomförd 

genomlysning av organisationen är ett förslag framtaget som kommer 

att MBL-förhandlas 20 juni. 

___________________ 

 

Lars Svärd (M) beundrar det upprensade området vid Piren i 

Mälarhöjden. Platsen har blivit mycket vacker och han undrar vem 

som ligger bakom arbetet som utförts där. 

___________________ 

 
Stadsdelsdirektören informerar 

Förvaltningen avser att ta emot ytterligare 50 feriearbetande 

ungdomar i sommar. 

 

Förberedelser och planering pågår för våra verksamheter inför 

ordinarie personals semesterperioder. 

 

Yvonne Goldberg, avdelningschef för förskolan, går i pension  

1 november och rekrytering av ny avdelningschef är påbörjad. 
___________________ 
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Balanslista 

Anmäldes balanslista över ärenden till nämnden 2017. 
___________________ 

 

 
Rapporter för kännedom i pärm 

Ny avfallsplan för Stockholm 2017-2020  

Stockholm Vatten och Avfall 

 

Rapport om socialtjänstens kontakter med vuxna med 

missbruksproblem under oktober 2016 

Socialnämnden 16 maj 2017, § 12 

 
 
 

 

http://www.stockholmvattenochavfall.se/avfall-och-atervinning/mal-och-riktlinjer/avfallsplan/
https://insynsverige.se/stockholm-soc/protokoll?date=2017-05-16
https://insynsverige.se/stockholm-soc/protokoll?date=2017-05-16
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§ 33  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes sociala delegationens protokoll från 1 juni 2017. 

 


